

Q1. Would ISED consider extending the deadline by 2 weeks? It has been a lot of work forming the correct team./ We are requesting that a 4-week extension be granted to allow for the necessary analysis and proposal details to be finalized.

**A1. Yes, we will extend the closing date to September 15, 2022.**

Q2. Does ISED have any market research to indicate how many of Canadian Small Businesses would actually pay for this program? We want to make sure we can develop the most accurate business model as possible.

**A2. There is Public Opinion Research available:**

- [CyberSecure Canada Program: Final Report - Public opinion research](#)

Q3. Can ISED provide enrolment demographics and statistics for the CyberSecure Canada certification program to help us understand the interest from Small Businesses?

**A3. The Canadian Survey of Cyber Security and Cybercrime, prepared by StatsCan, provides a comprehensive overview of relevant statistics outlining the challenges faced by organizations of all sizes and their interests in improving cyber security.**

- <https://www150.statcan.gc.ca/n1/daily-quotidien/201020/dq201020a-eng.htm>

Q4. Would the Federal Government consider offering Small Businesses a Grant to help pay for these assessments?

**A4. At this time there are no grants available.**

Q5. Can you expand on the requirements for the below scope of work objective?

*7) Manage recognition. Considerations will be given to the ability of the selected APO to potentially expand into other forms of cyber posture evaluation such as certification, should the need arise in the future.*

**A5. The APO will need to recognize SMEs which successfully implement cyber security criteria. The APO should also have the flexibility to handle any future potential growth of the program**

Q1. Est-ce que l'ISDE examinerait la possibilité de prolonger la date limite de 2 semaines ? Former la bonne équipe a demandé beaucoup de travail. / Nous demandons qu'une prolongation de 4 semaines soit accordée pour permettre la finalisation de l'analyse nécessaire et des détails de la proposition.

**R1. Oui, nous repousserons la date limite au 15 septembre 2022.**

Q2. Est-ce que l'ISDE a une étude de marché qui indique le nombre de petites entreprises canadiennes qui paierait effectivement pour ce programme ? Nous voulons nous assurer d'élaborer le modèle de fonctionnement le plus précis possible.

**R2. Une recherche sur l'opinion publique est accessible :**

- [Programme CyberSécuritaire Canada : Rapport final — recherche sur l'opinion publique](#)

Q3. Est-ce que l'ISDE peut fournir les statistiques et les données démographiques sur l'inscription au programme de certification de CyberSécuritaire Canada pour nous aider à comprendre l'intérêt des petites entreprises ?

**R3. L'Enquête canadienne sur la cybersécurité et le cybercrime préparée par Statistiques Canada offre un aperçu complet des statistiques pertinentes décrivant les défis que doivent affronter les organisations de toute taille et leurs intérêts pour améliorer la cybersécurité.**

- <https://www150.statcan.gc.ca/n1/daily-quotidien/201020/dq201020a-fra.htm>

Q4. Le gouvernement fédéral examinerait-il la possibilité d'offrir une subvention aux petites entreprises pour les aider à payer ces évaluations ?

**R4. Aucune subvention n'est offerte en ce moment.**

Q5. Pouvez-vous en dire davantage sur les exigences relatives à la portée de l'objectif de travail ci-dessous ?

*7) Gérer la reconnaissance. On tiendra compte de la capacité de l'OPA sélectionné à développer d'autres formes d'évaluation de la situation en matière de cybersécurité, comme la certification, en cas de besoin dans l'avenir.*

**R5. L'OPA devra reconnaître les PME qui ont réussi à appliquer les critères relatifs à la cybersécurité. L'APO devrait également avoir la flexibilité de gérer toute croissance potentielle future du programme**